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Tid och plats Tisdagen den 14 november 2017 kl. 08.00-13.00. 

Sammanträdesrum Märtasalen, Storgatan 8, Ljungby 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Icke 
tjänstgörande 
 
 

Magnus Gunnarsson (M), ordförande 

Carina Bengtsson (C) 

Anne Karlsson (S) 

Ann-Charlotte Wiesel (M) 

Krister Lundin (M), ersättare för Jan Sahlin (M) 

Irene Olofsson (C) 

Lars Solling (L) 

Matija Rafaj (S), ersättare för Conny Simonsson (S) 

Magnus Carlsson (S) §§ 146-148, 152-158, § 160 punkt 1-2 och 4 

Mathias Wanderoy (S), ersättare för Magnus Carlsson, §§ 149-151, § 160 

punkt 3 

Håkan Bengtsson (S) 

Gun Lindell (S) 

Kerstin Wiréhn (V) 

Jan Lorentzson (SD) 

Christer Henriksson (KD) 

Roland Johansson (ALT) 

 

Christer Ivarsson (MP) 

Lars-Ove Johansson (C) 

Jonna Nilesen (ALT) 

 

 
Övriga 
deltagande 

 

Jonas Jönsson, kommunchef 

Katrin Nilsson, sekreterare §§ 146-148, 160 p 1-2 och 4 

Lisa Åberg, sekreterare §§ 150-160, 161 2-3 och5 

Magnus Wallinder, socialchef, §§  

Gabriella Olofsson, ekonomistrateg SF, §§ 146, 160 

Magnus Johansson, ekonomichef, § 160 

Elisabeth Larsson, utvecklingsledare, BUF, § 147 

Jenny Wikby, områdeschef, BUF, § 148 

Per-Olov Almqvist, exploateringschef, § 149 

Mikaela Augustsson, exploateringsingenjör, § 149 

Emelie Olsson, kultursekreterare, § 150 

Pernilla Lydén, samordnare högre utbildning, § 160 

Karin Palmér, Region Kronoberg, § 160 

Jonas Mokvist, Region Kronoberg, § 160 

Mariana Gomez Johannesson, Region Kronoberg, § 160 

Lennart Dahlberg, stadsarkitekt, § 151 

Milma Danielsson, planarkitekt, § 151 

CarlFredrik Ledin, inköpssamordnare, § 152 
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Greger Larsson, verksamhetschef IFO, § 153 

Malin Söderberg, vik sektionschef, § 154 

Jennie Ronefors, friskvårdspedagog, § 155 

Anna Andersson, förvaltningssekreterare, § 156 

Björn Vikström, planarkitekt, §157 

Åhörare  

Justerare 

 

Magnus Carlsson §§ 146-149, 152-158, § 160 punkt 1-2 och 4 

Anne Karlsson §§ 149-160, § 161 punkt 3 

Justeringens  
tid och plats Kansliavdelningen den 18 november 2017 

Paragrafer 146-162   

  

Sekreterare Katrin Nilsson                            Lisa Åberg 

  

Ordförande Magnus Gunnarsson 
  

Justerare Magnus Carlsson                            Anne Karlsson 
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ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns anslagstavla 

Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 14 november 2017 

Överklagningstid November 2017 

Anslaget nedtaget December 2017 

Förvaringsplats 
för protokollet Kansliavdelningen, Olofsgatan 9, 341 83 Ljungby 

  

Underskrift Lena Karlsson 
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Ks § 146  Ks2017/0339 706 

 

   

 

 

Införande av gemensam månadsavgift för alla insatser i 
hemsjukvården 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att införa en 

gemensam månadsavgift för alla insatser i hemsjukvården på 345 kronor 

per månad (2017 års avgiftsnivå, uppräknas årligen) från och med den 1 

januari 2018. 

 

Dessutom föreslås kommunfullmäktig besluta att kostnad för hemsjukvård 

ska tas ut även vid vård i livets slutskede. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningen har föreslagit att kommunen ska ta ut avgift för 

hemsjukvårdens insatser. I hemsjukvården arbetar sjuksköterskor, 

undersköterskor, arbetsterapeuter och fysioterapeuter/sjukgymnaster. 

 

Den som är beviljad hemsjukvård av sjuksköterskan debiteras idag 345 

kronor per månad oavsett antalet besök. För arbetsterapeuternas och 

fysioterapeuternas/sjukgymnasternas arbete tas en avgift ut på 100 kronor per 

utprovningstillfälle oavsett hur många hjälpmedel som provas ut dock max 

en avgift per månad. För träningsinsatser tas ingen avgift ut. 

 

Hemsjukvårdavgiften ingår i högkostnadsskyddet som motsvara 2013 kronor 

per månad. Det innebär att varje enskild person som mest betalar 2013 kronor 

per månad för hemtjänstinsatser, hemsjukvård och trygghetlarm. 

Hemsjukvårdavgiften samt hemtjänstavgiften räknas om årligen med hänsyn 

till prisbasbeloppets förändring. 

Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att gemensam 

månadsavgift för alla insatser i hemsjukvården införs, 345 kronor per 

månad (2017 års avgiftsnivå, uppräknas årligen) från och med den I januari 

2018. 

 

Utöver detta föreslås att kostnad för hemsjukvård ska tas ut även vid vård i 

livets slutskede. 
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Beslutsunderlag 
Socialförvaltningens tjänsteskrivelse den 17 oktober 2017. 

Socialnämndens förslag 2017-10-18. 
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Ks § 147  Ks2017/0118 630 

 

 

Svar på motion om att öka valfriheten inom 
förskola/tillsyn av barn 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår de två första att-

satserna och bifaller den tredje att-satsen att information om pedagogisk omsorg 

i egen regi utökas med kriterier för godkännande, hur man ansöker samt 

exempel på hur former kan se ut.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Susanna Tingbratt (KD) yrkar i en motion daterad 2017-05-04 att valfriheten 

ska ökas inom barnomsorgen. Tingbratt (KD) yrkar: 

 

1. att intresset av och möjligheten till att starta pedagogisk omsorg i 

kommunal regi såsom exempelvis familjedaghem utreds, 

2. att kommunen verkar för att erbjuda pedagogisk omsorg om 

vårdnadshavare så önskar, och 

3. att information om pedagogisk omsorg i egen regi utökas med kriterier 

för godkännande, hur man ansöker samt exempel på hur former kan 

se ut.  

 

Barn- och utbildningsförvaltningen skriver att när förskolan fick sin läroplan 

1998 så minskade efterfrågan på pedagogisk omsorg (familjedaghem eller 

dagmamma). I Ljungby kommun är efterfrågan på pedagogisk omsorg låg. 

Enligt placeringshandläggaren så ställs den frågan en till två gånger/år. 

Att bedriva pedagogisk omsorg i kommunal regi är i regel en mindre 

kostnadseffektiv lösning, dock ställer sig barn- och utbildningsförvaltningen 

positiv till om någon vill starta den omsorgsformen i egen regi. Ansökan 

handläggs då av förvaltningen som även ansvarar för att utforma kriterier för 

godkännande. 

 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår de två 

första att-satserna och bifaller den tredje att-satsen. 

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2017-10-03. 

Barn- och utbildningsnämndens yttrande 2017-10-18. 
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Yrkanden 
Christer Henriksson (KD) yrkar bifall till motionen i sin helhet.  

Irene Olofsson (C) och Magnus Carlsson (S) yrkar bifall till nämndens förslag.  
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Ks § 148  Ks2016/0369 607 

 

 

Svar på motion om försäljning av utomstående på skolor 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Emma Johansson Gauffin (S) föreslår i en motion i december 2016 att kommu-

nen beslutar att stoppa utomstående företags försäljning på kommunala skolor, 

av till exempel porträttfotografering och studentmössor. Sådan försäljning bör 

istället förläggas utanför skoltid så att man inte känner sig tvungen att handla 

något dyrt och kan fundera på saken i lugn och ro, skriver Johansson Gauffin i 

motionen. 

 

Barn-och utbildningsförvaltningen skriver att skolfotografering traditionsenligt 

har förekommit under lång tid i skolan. Gruppfoton på klasser, andra grupper 

och porträttfotografier tas i början av läsåret. Det finns inget köptvång när det 

gäller dessa bilder. Skolkatalogen är till användning för skolan samt andra myn-

digheter så som polisen, som använder sig av katalogen för att vid akuta händel-

ser kunna identifiera personer snabbt. Katalogen har sedan en tid tillbaka varit 

gratis, familjer har fått hem den utan något som helst köptvång av porträttbilder. 

 

Principen om en avgiftsfri utbildning i grundskolan och motsvarande skolformer 

är en av hörnstenarna i den svenska utbildningspolitiken. Rätten till en likvärdig 

utbildning får aldrig vara beroende av individens ekonomiska förutsättningar. 

Barn- och utbildningsförvaltningen föreslår att rektorerna tar ett aktivt ansvar 

och stödjer elevråden vid porträttfotografering och skolavslutningar. 

 

Barn- och utbildningsnämnden och kommunstyrelsen föreslog i maj och juni 

2017 att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Kommunfullmäktige beslutade dock att återremittera motionen för att 

komplettera beslutsunderlaget med utredning av samtliga att-satser. 

 

Barn- och utbildningsförvaltningen har sedan dess kompletterat 

beslutsunderlaget och bifogar bland annat anteckningar från samråd med 

elevrådet. Förvaltningen lämnar i en tjänsteskrivelse två förslag till beslut, med 

konsekvensanalyser: 
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Förslag till beslut 1: 
Rektor stödjer elevråden i arbetet med fotografering och inköp inför 

avslutningar. Elevråden med stöd av skolans personal kan bli tydligare med 

visa på mer kostnadsneutrala förslag vid försäljning, till exempel via internet. 

Skollagen reglerar redan att skolavgifter inte ska förekomma och utredningen 

visar att skollagen följs. Ljungby kommuns interna regler reglerar att skolan är 

avgiftsfri. Rektorer har ansvar för att följa skollagen och Ljungby kommuns 

regler att skolan är kostnadsfri. 

 

Förslag till beslut 2: 

Alla utomstående företag förbjuds att sälja till elever på skolor i Ljungby 

kommun. 

 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar den 18 oktober 2017 enligt förslag 1 

och föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-22, med bilaga: 

Anteckningar från samråd med elevråd. 

Barn- och utbildningsnämnden yttrande 2017-10-18. 

 

Yrkanden 
Yrkanden 

Carina Bengtsson (C ), Ann-Charlotte Wiesel  (M), Jan Lorentzon (M) och 

Roland Johansson (ALT) yrkar avslag till motionen. 

Anne Karlsson (S) och Kerstin Wiréhn (S) yrkar bifall till motionen. 

  

 

Beslutsordning 
Beslutsordning 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om kommunstyrelsen vill besluta i 

enlighet med Bengtssons (C) med fleras yrkande eller i enlighet med Karlsson 

(S) och Kerstin Wiréhns (S) yrkande. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

föreslår kommunfullmäktige att besluta att avslå motionen. 
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Ks § 149  Ks2017/0345 253 

 

 

Höjning av tomtpriser i Ljungby tätort 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att tomtpriset för 

fastigheter för friliggande villor i Ljungby tätort ska vara 159 000 kronor + 20 

kr/kvm från och med den 1 januari 2018.  

 

Övriga tomtpriser föreslås vara oförändrade. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Inom området Replösa-Björket kommer etapp B vara klart under hösten 2017 

med utbyggnad av gator samt vatten och avlopp. De 26 tomterna som ingår i 

etapp B kommer kunna erbjudas till försäljning under vintern 2017/2018. Inför 

försäljningen av tomterna i etapp B har Tekniska förvaltningen, liksom vid 

försäljningen av etapp A2, kalkylerat över en lämplig prisbild. Från etapp A2 

kvarstår tio tomter till försäljning. 

 

Vid fastställande av nuvarande tomtpris beräknades att den totala kostnaden för 

att iordningställa villatomterna på Replösa-Björket skulle uppgå till 17 089 000 

kr, motsvarande en kostnad på 181 800 kr per fastighet. Med gällande tomtpris 

skulle en försäljning av samtliga 94 fastigheter generera en exploateringsförlust 

om 3 656 400 kr för kommunen, vilket motsvarar 21 % av den totala kostnaden. 

Tekniska förvaltningen föreslår ett nytt tomtpris på 159 000 kr+ 20 kr/kvm för 

friliggande villor i Ljungby tätort från och med 2018-01-01. Det skulle ge ett 

genomsnittligt tomtpris på 181 900 kr.  

 

Om förslaget genomförs skulle kommunens exploateringsförlust minskas till 

575 400 kr, motsvarande 3,4 % av totalkostnaden, se bilaga 2. En full täckning 

av exploateringskostnaderna undviks för att inte låta köparna av etapp A2, B och 

C bekosta exploateringsförlusten för sålda tomter i A2. 

 

Tekniska nämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att tomtpriset för 

fastigheter för friliggande villor i Ljungby tätort till 159 000 kronor+ 20 kr/kvm 

från och med 2018-01-01. Övriga tomtpriser föreslås vara oförändrade. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens beslutsunderlag 2017-09-18. 

Tekniska nämndens förslag 2017-10-23. 
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Ks § 150  Ks2016/0339 870   

 

 

Svar på motion om kulturarvsfond 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår i en motion kultur- och fritidsnämnden får i 

uppdrag att utreda möjligheterna till en kommunal kulturarvsfond och att vid 

gynnsamma förhållanden inrätta en kulturarvsfond. Sverigedemokraterna 

skriver att "genom inrättandet av en kulturarvsfond skulle man ge föreningar 

och organisationer både möjlighet och incitament att tillgängliggöra och stärka 

intresset och kunskapen om svensk och lokal kultur, samt slå vakt om de djupa 

värden som det kulturella arvet innehåller". 

 

Kultur och fritidsförvaltningen anser den 25 juli 2017 att en särskild 

kulturarvsfond för svensk och lokal kultur inte är nödvändig eftersom 

kommunen redan idag ger bidrag till ett flertal föreningar vilkas verksamheter är 

kulturarvsbevarande, exempelvis hembygdsförening, folkdansförening, körer, 

bygdegårdsförening och blåsorkester. Dessa bidrag söks årligen och bör ses som 

ett stöd för kulturarvets bevarande i olika bemärkelser. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen skriver också att Ljungby kommun har en unik 

berättartradition och att Berättarnätet Kronoberg är en del i det nationella arbetet 

med att tillämpa Unescos konvention om tryggande av det immateriella 

kulturarvet. Sverige har i år ansökt om att Kronobergs muntliga berättartradition 

ska bli landets första exempel i Unescos register för tryggandet av det 

immateriella kulturarvet. 

 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår kommunstyrelsen att avslå motionen om att 

utreda möjligheterna till en kultur-arvsfond, samt avslå förslaget om att inrätta 

en kulturarvsfond. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-07-25. 
Kultur- och fritidsnämndens yttrande 2017-08-30. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-10-24. 
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Yrkanden 
Jan Lorentzon (SD) yrkar bifall till motionen. 

Carina Bengtsson (C) och Matija Rafaj (S) yrkar avslag till motionen.  

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om kommunstyrelsen vill besluta i 

enlighet med Lorentzons (SD) eller Bengtssons (C) med fleras yrkande. 

Ordförande finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta 

att avslå motionen. 
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Ks § 151  Ks2016/0013 270 

 

 

Antagande av bostadsförsörjningsprogram med riktlinjer 
för bostadsförsörjningen i Ljungby kommun 2017-2021 
med utblick mot 2035 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar 

bostadsförsörjningsprogrammet med riktlinjer för bostadsförsörjningen i 

Ljungby kommun 2017-2021 med utblick mot 2035, med mätetalet 1,2 procent 

för befolkningstillväxten. 

 

Reservationer 
Jan Lorentzon (SD) reserverar sig mot befolkningsökningsmåler om 1.2%. 

Roland Johansson (ALT) reserverar sig mot beslutet om befolkningsökningsmål 

till förmån för eget yrkande. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Arbetet med att ta fram ett bostadsförsörjningsprogram för Ljungby kommun 

har pågått sedan januari 2016. Kommunstyrelsen beslutade i november 2016 att 

skicka ut förslaget till Bostadsförsörjningsprogram för samråd. 

 

Samråd över programmet har skett med kommunala förvaltningar och nämnder, 

politiska partier, statliga myndigheter, grannkommuner, Region Kronoberg, 

bostadsbolag samt medborgare från den 19 december 2016 till den 20 februari 

2017. 

Miljö- och byggförvaltningen skriver att ett 20-tal synpunkter inkom under 

samrådet. De främsta synpunkterna kom från de politiska partierna i kommunen, 

kultur- och fritidsnämnden, socialnämnden, Region Kronoberg samt 

Länsstyrelsen i Kronoberg. Synpunkterna berör bland annat särskilda gruppers 

behov av lägenheter, fördelningen av bostäder i Ljungby stad kontra övriga 

tätorter och landsbygden, befolkningsprognos med högre ökningstakt, behovet 

av hyresrätter, det regionala perspektivet och kommunal bostadsförmedling. 

Förslaget har efter samrådet omarbetats och kompletterats. Statistikuppgifter, 

kartor med mera har uppdaterats. Förslaget har därefter skickats ut till 

partigrupperna i september. 

 

Med anledning av synpunkterna om högre ökningstakt för befolkningen samt 

diskussionen och utredningen om mätetal för befolkningstillväxt har miljö- och 

byggförvaltningen tagit fram tre alternativa scenarier för politiskt beslut. 

Samrådsförslaget redovisade en prognos utifrån en årlig befolkningsökning på 
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0,5 procent. En målbild om en befolkning på 35 000 invånare år 2035 innebär en 

ökningstakt på 1,2 procent per år. Under år 2017 har befolkningen hittills ökat 

med cirka 1,0 procent.  

Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige antar 

bostadsförsörjningsprogrammet med riktlinjer för bostadsförsörjningen i 

Ljungby kommun 2017-2021 med utblick mot 2035 och att mätetalet för 

befolkningstillväxten ska vara 1,2 procent. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse, samrådsredogörelse samt förslag 

till bostadsförsörjningsprogram. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-10-24. 
 

Yrkanden 
Jan Lorentzon (SD) yrkar att befolkningsökningsmål inte ska sättas.  

Irene Olofsson (C), Carina Bengtsson (C) Ann-Charlotte Wiesel (M), Anne 

Karlsson (S), Lars Solling (L) och Magnus Gunnarsson (M) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag på mål om befolkningsökning på 1.2%. 

Roland Johansson (ALT) yrkar att befolkningsökningsmålet sätts till 1%.  

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar styrelsen om beslut kan fattas i enlighet med Irene Olofssons 

(C) yrkande?  

Ordföranden frågar om beslut kan fattas i enlighet med Roland Johanssons 

(ALT) yrkande?  

Ordföranden frågar om beslut kan fattas i enlighet med Jan Lorentzon (SD) 

yrkande?  

 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med Irene 

Olofssons (C) yrkande. 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige
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Ks § 152  Ks2017/0307 050 

 

 

Samverkansavtal avseende gemensamma upphandlingar 
för länets kommuner 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att förlänga samverkansavtalet med Växjö kommun 

avseende gemensamma upphandlingar. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande samverkansavtal avseende gemensamma upphandlingar för länets 

kommuner löper ut 2017-12-31. Ljungby kommun har fått erbjudande om att 

förlänga avtalet med Växjö kommun. Förslaget liknar det gamla avtalet med den 

skillnaden att det kommer krävas accept till upphandling genom samverkan i 

samband med att deras upphandlingsplan skickas ut. Avtalet gäller 2018-01-01 

till 2019-12-31 och förlängs med två år i sänder, dock längst fram till och med 

2026-12-31. 

 

Enligt samverkansavtalet förbinder sig Växjö kommun att för en ersättning på  

25 000 kronor per år bland annat genomföra ramavtalsupphandlingar och 

projektupphandlingar, att föra talan i mål om överprövning och ta ut statistik.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att samverkansavtalet med Växjö 

kommun förlängs avseende gemensamma upphandlingar. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-10-19. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-10-24. 
 

Skickas till 
Växjö kommun
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Ks § 153  Ks2016/0322 700 

 

 

Svar på motion om separata receptioner till 
socialförvaltningen och polismyndigheten 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Tryggve Svensson (V) lämnade i oktober 2016 in en motion i vilken han yrkar 

att receptionerna till socialförvaltningen och polismyndigheten separeras så att 

de har varsin reception. 

 

Idag ligger receptionerna för polisen och socialförvaltningen i samma väntsal på 

var sin sida av rummet. Socialförvaltningen skriver att de ser ett ökat antal 

incidenter med personer som har anknytning till bistånd och myndighet. 

Situationer som till och med har lett till domar på grund av misshandel. Detta 

inträffade så sent som sommaren 2017.  

 

Samlokaliseringen med polisen skapar därför positiva effekter utifrån ett 

arbetsmiljöperspektiv för personalen, skriver socialförvaltningen, samt 

förstärker synen på Ljungby kommun som attraktiv arbetsgivare eftersom 

trygghet är en av de viktigaste upplevelserna när man går till arbetet. 

Förvaltningen ser att en god arbetsmiljö hos personalen bland annat är kopplat 

till att förebygga risker för hot och våld enligt arbetsmiljöverket och är oftast 

kopplat till en högre effektivitet och större mod att fatta kloka och korrekta 

beslut.  

 

Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Yrkanden 
Kerstin Wiréhn (V) yrkar bifall till motionen. 

Ann-Charlotte Wiesel (M), Jan Lorentzon (SD), Roland Johansson (ALT) och 

Lars Solling (L) yrkar att motionen avslås.  

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om beslut fattas i enlighet med Ann-Charlotte Wiesels (M) 

yrkande eller Kerstin Wiréhn (V) yrkande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Ann-Charlotte Wiesels (M) yrkande. 

 

Beslutsunderlag 
Socialförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-14.  
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Socialnämndens yttrande 2017-10-18.  
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Ks § 154  Ks2017/0216 751 

 

Svar på motion om åldersbedömningar av 
ensamkommande flyktingbarn 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Reservation 
Jan Lorentzon (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
2017-06-30 inkom en motion från Krister Salomonsson, Sverigedemokraterna, 

där han yrkar på  

- att kommunfullmäktige ger socialnämnden i uppdrag att påskynda 

utredningen av åldrar på ”så kallade ensamkommande”. Antingen att 

Migrationsverket gör det eller att det utförs i egen regi, och 

- att man polisanmäler samtliga som ljugit om sin ålder till 

polismyndigheten för utredning om bedrägeri. 

 

I Ljungby kommun finns idag ca 90 ensamkommande ungdomar som är aktuella 

inom socialtjänsten.  

 

Under våren 2016 fick Rättsmedicinalverket i uppdrag av regeringen att 

genomföra medicinska åldersbedömningar på ensamkommande flyktingbarn 

och verksamheten med åldersbedömningarna startade under första kvartalet 

2017. Medicinsk åldersbedömning är en bedömning av en persons ålder med 

hjälp av olika medicinska metoder, i detta fall undersökning av knäled och 

tandröntgen. Undersökningarna har utformats utifrån vetenskaplighet, beprövad 

erfarenhet, en rättssäker process och beaktande av barns rättigheter. Trots detta 

finns det idag ingen medicinsk metod som kan fastställa en persons exakta ålder, 

utan metoden används för att uppskatta ålder. En medicinsk åldersbedömning 

erbjuds de ungdomarna där man är osäker på deras ålder. Alltså är det inte alla 

ensamkommande ungdomar som genomgår en medicinsk åldersbedömning och 

därmed är det ca 75 procent av de ungdomar som man ifrågasatt om de är under 

18 år som uppskattas vara det, inte 75 procent av alla ensamkommande 

ungdomar.  

 

Det faller på sin egen orimlighet att Ljungby kommun, eller någon annan 

kommun, skulle kunna utföra detta arbete som Rättsmedicinalverket gör i egen 

regi, då vi både saknar resurser och kompetens för detta. Ljungby kommun kan 

inte heller lämna uppdrag eller påverka Migrationsverket till vad de ska göra 

eller hur de ska utföra sitt arbete. 
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Det är Migrationsverket som är ansvarig för handläggningen av 

ensamkommande barns ålder. De gör den första bedömningen av ålder när 

ungdomen söker asyl och kan sedan begära en medicinsk åldersbedömning hos 

Rättsmedicinalverket för att ha det som underlag när de gör den slutliga 

bedömningen om ett ensamkommande barns ålder. Socialtjänsten har rätt att 

yttra sig i ärendet när Migrationsverket begär det men kan inte påverka beslutet.  

 

Det finns en dom från kammarrätten (2016-1513) som tydligt visar att det endast 

är Migrationsverkets uppdrag att fastställa åldern på ensamkommande 

ungdomar. I domen fastslås att en kommun inte kan upphäva ett 

anvisningsbeslut från Migrationsverket och skicka den som anvisats till 

kommunen tillbaka till Migrationsverkets boende med hänvisning till att 

kommunen själva bedömer att hen är över 18 år och det därmed skulle vara 

Migrationsverkets ansvar och inte kommunens. Detta gäller oavsett om 

kommunen anser sig ha ett bättre underlag för åldersbedömning än 

Migrationsverket.  

 

Kommunen ansvarar inte för handläggningen av fastställandet av 

ensamkommande ungdomars ålder (vilket har redogjorts för tidigare i denna 

skrivelse), utan det är ett uppdrag och ansvar som Migrationsverket har. Det är 

inte ungdomarna som blir anvisade till Ljungby kommun som uppger sin ålder 

till kommunen, utan det är Migrationsverket. Kommunen kan därför inte 

polisanmäla några ungdomar som blir uppskrivna i ålder.  

 

Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Socialförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-15. 

Socialnämndens yttrande 2017-10-18. 

 

Yrkanden 
Jan Lorentzon (SD) yrkar att motionen bifalls. Anne Karlsson (S) yrkar avslag 

på motionen. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om beslut kan fattas i enlighet med Lorentzons eller 

Karlssons yrkande. Ordföranden finner att beslut fattas i enlighet om Karlssons 

yrkande. 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 



 

Sammanträdesprotokoll 
2017-11-14 
 

20(28) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 155  Ks2017/0289 016 

 

 
Revidering av lokal ordningsföreskrift 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anta det 

reviderade förslaget till lokala ordningsföreskrifter för Ljungby kommun.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Ljungby kommuns lokala ordningsföreskrifter antogs 1965 men har reviderats 

genom beslut i kommunfullmäktige 1995 samt 2008.  

Ordningsföreskriften har under 2017 gåtts igenom av den 

förvaltningsövergripande arbetsgruppen Trygghet och Säkerhet samt av 

ytterligare tjänstemän med ansvar inom de områden som föreskriften reglerar. 

Vid genomgången har ett antal paragrafer reviderats. Bland annat föreslås att 

klockslaget från när det är tillåtet att använda pyrotekniska varor på påskafton, 

valborgsmässoafton och nyårsafton ändras från kl. 12 till kl. 18.  

Området i vilket det är förbjudet att förtära alkohol utomhus har utökats till att 

inkludera även kvarteret Fritiden samt hembygdsparken i Ljungby. Efter samråd 

med kyrkogårdsförvaltningen föreslås dessutom att förbudet att ta med hund på 

begravningsplats tas bort. 

Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anta det 

reviderade förslaget till lokala ordningsföreskrifter för Ljungby kommun.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-29. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-10-24. 
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Ks § 156  Ks2017/0346 406 

 

 

Indexuppräkning av timtaxa för prövning, tillsyn och 
kontroll inom miljö-och byggnämndens verksamheter 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att för kalenderåret 

2018 indexuppräkna timavgifterna vid tillämpning av taxor inom miljö- och 

byggnämndens verksamhetsområden med 3 %, för prövning, tillsyn och 

kontroll: 

 

 miljöbalken, strålskyddslagen, foder- och animaliska biprodukter, 

tobakslagen, receptfria läkemedel, alkohollagen (folköl), 

sprängämnesprekursorer samt elektroniska cigaretter 799 kronor per 

timme,  

 livsmedels- och foderlagstiftningen 1020 kronor per timme för planerad 

kontroll samt 849 kronor per timme för extra offentlig kontroll och för 

prövnings- och anmälningsärenden samt registrering.  

 

Timavgiften föreslås gälla från och med den 1 januari 2018. 

 

Sammanfattning av ärendet 
För att finansiera miljöavdelningens myndighetsutövande arbetsuppgifter har 

kommunfullmäktige antagit taxa för prövning, tillsyn och kontroll. 

Kommunfullmäktige har möjlighet att för varje kalenderår (avgiftsår) besluta att 

höja de i respektive taxa antagna avgifterna samt handläggningskostnaden per 

timme med den procentsats som anges för det innevarande kalenderåret i den 

version av prisindex för kommunal verksamhet (PKV) i enlighet med Sveriges 

kommuner och landsting. Utgångspunkt för indexuppräkningen är oktober 

månad. 

                Gällande timavgift Ny timavgift 

Miljöbalken + övriga          775 kr 799 kr 

Livsmedelskontroll  
Handläggningskostnad per 

timme med resor  

990 kr  1020 kr  

Extra offentlig kontroll per 

timme  

824 kr   849 kr  
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För områden med fasta avgifter har en beräkning gjorts genom att multiplicera 

antalet nedlagda timmar per ärende med fastställd timavgift. Antalet timmar har 

beräknats med stöd av SKL:s schabloner och miljöavdelningens samlade 

erfarenhet. 

 

Miljö- och byggnämnden föreslår att nämnden föreslår att kommunfullmäktige 

indexuppräknar timavgifterna för kalenderåret 2018. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö-och byggnämndens förslag 2017-10-25. 
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Ks § 157  Ks2017/0342 014 

 

 

Svar på remiss från Trafikverket angående förslag till 
nationell plan för transportsystemet 2018-2029 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar kommunledningsförvaltningens och miljö- och 

byggförvaltningens förslag till yttrande daterat 2017-11-14 och lämnar det 

som svar till Näringsdepartementet.  

Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att formulera ett tillägg till 

yttrandet om att finansiering av högshastighetsbana motsvarar den modell 

som användes vid byggnationen av Öresundsbron. 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen gav den 23 mars 2017 Trafikverket i uppdrag att upprätta ett förslag 

till en nationell trafikslagsövergripande plan för utveckling av transportsystemet 

för perioden 2018-2029. Utgångspunkterna för Trafikverkets prioriteringar är de 

transportpolitiska målen, riksdagens beslut om infrastrukturproposition 

Infrastruktur för framtiden- innovativa lösningar för stärkt konkurrenskraft och 

hållbar utveckling samt regeringens direktiv. I direktivet lyfts sex 

samhällsutmaningar fram. Planförslaget bygger även på Trafikverkets kunskap 

om samhällsutveckling och behov i transportsystemet.  

 

Regeringen väntas lämna fatta beslut om planen våren 2018. 

 

Kommunledningsförvaltningens och miljö- och byggförvaltningens har gått 

igenom förslaget till nationell plan och lämnat ett förslag till yttrande. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens och miljö- och byggförvaltningens förslag till 

yttrande, samt sammanfattning av förslaget till plan. 

 
Skickas till 
Näringsdepartementet
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Ks § 158  Ks2016/0312 016 

 

 

Tekniska åtgärder för kommunal ledningsplats 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra de åtgärder som Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap föreslår. 

Finansiering av åtgärderna (423 000 kr) sker genom ombudgetering från projekt 

34015 Toalett och dusch vid utebad.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB, ger sedan 2009 stöd till 

kommuner för åtgärder som förbättrar kommunens ledningsförmåga. Det 

handlar bland annat om ekonomiskt bidrag till ombyggnad av kommunala 

ledningsplatser inklusive räddningstjänsten samt teknisk infrastruktur. Bidrag 

ges till specifika åtgärder efter överenskommelse med MSB och utgår med 50 

procent av kostnaden.  

Efter en begäran om stöd från Ljungby kommun besökte MSB kommunen i 

augusti och genomförde en inspektion av nuvarande ledningsplatser, serverhall, 

reservkraftaggretat och även lokaler som skulle kunna användas för kommunal 

ledning. I samband med besöket medverkade personer från kommunen med 

kunskap inom bland annat krisledning, IT, el och fastighet. 

Vid inspektionen konstaterade MSB att det finns brister som bör åtgärdas för att 

kommunen ska kunna bedriva en fullgod ledning i en händelse av kris. Det 

handlar bland annat om anpassning av de rum som ska användas som kommunal 

ledningsplats men även en större ombyggnad av serverrum. 

Kostnaden för de åtgärder som MSB föreslår uppgår totalt till 847 000 kronor 

varav kommunen förbinder sig att stå för hälften. 

Arbetsutskottet beslutar att genomföra de åtgärder som Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap föreslår. Finansiering av åtgärderna (423 000 kr) 

föreslås ske genom ombudgetering från projekt 34015 Toalett och dusch vid 

utebad.  

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-28. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-10-24. 
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Skickas till 
Kommunledningsförvaltningen
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Ks § 159      

 

 

Redovisning av delegationsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 
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Ks § 160    

 

 

Informationsärenden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Ekonomisk redovisning av socialnämnden 2017. 

2. Budgetuppföljning efter september. 

3. Information om den regionala kompetensförsörjningsstrategin och 

handlingsplanen.  

 

Representanter för Region Kronoberg berättar om kompetensförsörjning 

inom regionen under kommande år, på kort och lång sikt. Regionen 

menar att kompetensförsörjning är ett sakområde som rör flera politiska 

aspekter; utbildning, integration, arbetsmarknadspolitik och 

näringspolitik. Målet med den fastslagna strategin är att den kompetens 

som finns i befolkningen ska komma till nytta i så hög utsträckning som 

möjligt. 

 

4. Rapport till kommunstyrelsen gällande samråden med de kommunala 

bolagen. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har haft ägarsamråd med de 

kommunala bolagen. Bolagen redovisade under samrådet tillståndet i 

bolagen, förändringar som planeras, kommande utmaningar och 

glädjeämnen. 

 

5. Kommunstyrelsen informerar. 
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Ks § 161 

 
Redovisning av meddelanden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelanden. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från gemensamma nämnden 2017-10-23. 

2. Månadsuppföljning gemensamma nämnden september 2017. 

3. Protokoll från Ljungby Energi AB 2017-09-21. 

4. Protokoll från Ljungby Energinät AB 2017-09-21. 

5. Svar på skrivelse från Telia till kommunalråden i Ljungby 

angående avveckling av kopparnätet i Ljungby kommun, 2017-

10-02. 

6. Skrivelse till Polismyndigheten angående polisorganisationen 

2017-09-18 samt svar från Polismyndigheten 2017-10-30. 

7. Trafikverkets sammanställning av synpunkter från kommuner 

med flera angående åtgärdsvalsstudier Lindköping-Malmö och 

Linköping-Borås 2017-10-30. 

8. Förslag till ett attraktivare Ljungby från elever på 

Sunnerbogymnasiet, hösten 2017, som har deltagit i 

omvärldsanalysen och lyssnat på föredraget om ett attraktivare 

Ljungby. 

 

 

 

 


